



MUNICIPAL

# Gazette

MUNICIPALE  
DE—OF

# Montreal

Cinquième année No 7  
Fifth year

16 Mars 1908  
March

Les abonnements sont reçus chez  
Le Trésorier de la Ville de Montreal,  
Hôtel de Ville

Les autres communications doivent  
être adressées au directeur de  
"LA GAZETTE MUNICIPALE"  
Hôtel de Ville

Forward subscriptions to  
The City Treasurer of Montreal  
City Hall

All other communications should be  
addressed to the managing-editor of  
"The Municipal Gazette"

City Hall

TELEPHONE: MAIN 4240

Paraît le lundi matin

Published every Monday  
morning

Abonnements \$2 par an  
Subscriptions \$2 a year

Payables d'avance  
Payable in advance

Organe officiel de la Corporation  
de la Ville de Montréal

Official organ of the Corporation  
of the City of Montreal

CANADA

## LE CRIME A MONTRÉAL (1)

Réponse de l'honorable R.-W. Scott,  
Secrétaire d'Etat, à la résolution du  
Conseil municipal de Montréal  
en date du 2 mars

DÉPARTEMENT DU SECRÉTAIRE D'ETAT,  
CABINET D'UN MINISTRE,

Ottawa, 4 mars 1908.

Monsieur,

J'accuse réception de votre lettre du 2 mars, me transmettant une résolution du Conseil municipal de Montréal, ainsi qu'un extrait des minutes du Conseil. Avant de recevoir votre lettre, j'ai vu qu'on avait publié les délibérations du Conseil portant des accusations contre moi, et je me suis hâté de préparer, pour les journaux, une réponse dont je vous inclus une copie.

J'ai l'honneur d'être,

Votre obéissant serviteur,

R.-W. SCOTT.

M. R. Bauset,  
Sous-greffier de la Ville,  
Montréal.

\* \* \*

Ottawa, 3 mars 1908.

Je vois dans la *Gazette* de Montréal qu'à la dernière séance du Conseil municipal, je suis censuré à raison de certaines déclarations que j'ai faites en réponse à un discours prononcé au Sénat par un sénateur de Montréal. Ce monsieur citait un article du *Witness*, du 24 février, signalant la "Manie meurtrière des Italiens" qui sévissait alors dans la Ville. Ce journal conseillait de faire faire des recherches actives pour découvrir des armes, de confisquer ces armes et de punir sévèrement les personnes les portant. Un autre journal cité par le sénateur de Montréal était le *Herald*, de Montréal, dans lequel se lisaient les lignes suivantes:

"Le bilan de la criminalité italienne"

"Il est impossible de constater sans trembler l'épouvantable bilan des crimes graves commis ici, durant les quelques derniers mois, par des personnes d'origine italienne."

Certainement, avant la publication de ces deux journaux, aucun effort ne semble avoir été fait pour désarmer les Italiens. Cependant, je n'aurais pas cru devoir intervenir si l'honorable monsieur n'eût demandé:

"Pourquoi la Ville de Montréal, ou la Ville de

(1) Pour délibérations, voir page 107 du présent numéro de la *Gazette Municipale*. Voir aussi page 83, numéro du 9 mars.

## CRIME IN MONTREAL (1)

Letter from Hon. R. W. Scott, Secretary  
of State, replying to Resolution of  
Council of 2nd March

DEPARTMENT OF THE SECRETARY OF STATE,  
MINISTER'S OFFICE.

Ottawa, 4th March 1908.

Sir,—

I am in receipt of your letter of March 2nd., transmitting to me copy of a resolution from the City Council of Montreal, with an extract from the minutes of the Council. Before receiving your communication I had noted that the proceedings of the City Council making certain charges against myself had been made public, and I promptly therefore prepared an answer for the public press, copy of which I enclose.

I have the honour to be,

Your obedient servant,

R. W. SCOTT.

M. R. Bauset, Esq.  
Assistant City Clerk,  
Montreal.

\* \* \*

Ottawa, 3rd of March 1908.

I notice in the *Montreal Gazette* of to-day that, at the last meeting of the City Council, I am rebuked for some statements made in answer to a speech delivered by a Montreal senator in the Senate. That gentleman quoted from an article in the *Montreal Witness* of the 24th February calling attention to the "Italian murder mania" then prevailing in the city. The paper advised that a thorough search should be instituted for weapons, which should be confiscated, and the persons carrying them severely punished. Another organ quoted by the Montreal Senator was the *Herald*—the lines read were as follows:

"The Record of Italian Crime"

"It is impossible to contemplate without a shudder the appalling record of serious crime committed by persons of Italian nationality here within the past few months."

Certainly up to the issue of those two papers no special efforts seem to have been made to disarm Italians. However, I should not have felt called upon to intervene had not the honorable gentleman asked:

"Why should the city of Montreal, or the city

(1) For deliberations, see page 107 of the present issue of the *Municipal Gazette*. See also page 83, issue of the 9th of March.